



HOUSE OF COMMONS  
CHAMBRE DES COMMUNES  
CANADA

## RESPONSE TO PETITION

Prepare in English and French marking 'Original Text' or 'Translation'

---

PETITION NO.: **421-02309**

BY: **Ms. MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)**

DATE: **MAY 3, 2018**

PRINT NAME OF SIGNATORY: **SIGNED BY THE HONOURABLE CHRYSIA FREELAND**

---

Response by the Minister of Foreign Affairs

SIGNATURE  
Minister or Parliamentary Secretary

---

SUBJECT

**Foreign policy**

---

**ORIGINAL TEXT**

---

REPLY

Canada values its relationship with Spain, a like-minded partner and a country with whom we share fundamental values. Canada will continue to closely monitor the situation as it evolves. The Government of Canada has consistently stated that a solution to this internal issue should be achieved through peaceful dialogue within the rule of law and in accordance with the Spanish constitutional framework. Canada is confident in the ability and commitment of the Spanish government and people to address the issues in Catalonia constructively and in the spirit of reconciliation, in accordance with the law and the Spanish constitution and for the benefit of all Spanish citizens, including in Catalonia.



## RÉPONSE À LA PÉTITION

Préparer en anglais et en français en indiquant 'Texte original' ou 'Traduction'

---

N<sup>o</sup> DE LA PÉTITION : 421-02309

DE : MME MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)

DATE : LE 3 MAI 2018

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE : SIGNÉ PAR L'HONORABLE CHRYSIA FREELAND

---

Réponse de la ministre des Affaires étrangères

SIGNATURE

Ministre ou secrétaire parlementaire

---

OBJET

Politique étrangère

---

TRADUCTION

---

RÉPONSE

Le Canada accorde une grande importance à sa relation avec l'Espagne, qui est un allié avec qui nous partageons des valeurs fondamentales. Le Canada continuera de surveiller de près la situation à mesure qu'elle évolue. Le gouvernement du Canada a toujours dit qu'une solution à cet enjeu interne serait d'engager un dialogue pacifique, respectueux de la primauté du droit et conforme au cadre constitutionnel espagnol. Le Canada croit en la capacité et la détermination du gouvernement et du peuple de l'Espagne à traiter des enjeux relatifs à la Catalogne de façon constructive et dans un esprit de réconciliation, en vertu du droit et de la constitution de l'Espagne et au profit de tous les citoyens espagnols, y compris en Catalogne.